
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer 

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer har den 20. oktober 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 4 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmål nr. 4: 

”Ministerens kommentarer udbedes til henvendelse af 12. oktober 2015 fra 
Orø Beboerforening om manglende nedbringelse af færgetakster for godstransport 

til og fra Orø, jf. ULØ alm. del – bilag 10.” 

Svar: 

Jeg har forståelse for, at den manglende nedsættelse af takster for godstransport på 

ruterne til og fra Orø har skabt utilfredshed blandt erhvervsdrivende på øen. 

 

Generelt er det den enkelte kommune og færgerute, som har ansvaret for den konkre-

te tilrettelæggelse af den nye ordning vedr. nedsættelse af færgetakster på godsom-

rådet.  

 

På baggrund af startvanskelighederne for ordningen på færgefarten til og fra Orø ind-

kaldte Social- og Indenrigsministeriet det private færgeselskab, som sejler mellem Orø 

og Hammer Bakke, til et møde den 20. oktober 2015. Færgeselskabet er nu indstillet 

på, at ordningen gennemføres og er i gang med at løse nogle tekniske problemer 

vedr. billetteringsudstyret. Det er aktuelt oplyst overfor ministeriet, at priserne forven-

tes nedsat fra den 1. december.  

 

Holbæk Kommune har oplyst, at der kun er sket en mindre nedsættelse af godstak-

sterne på den kommunale færgerute mellem Orø og Holbæk, fordi kommunen ønsker 

at undgå kapacitetsproblemer i lyset af de uændrede takster på den private færgerute. 

Da godspriserne nu forventes nedsat på den private rute har Social- og Indenrigsmini-

steriet den 4. november 2015 meddelt Holbæk Kommune, at ministeriet antager, at 

kommunen vil revidere godstaksterne på den kommunale færgerute.  
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